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از عجایب آمار 
در حالــی که حتــی در خصــوص اعلام 
و ارائــه آمار بــه صورت کمی به صورت اعــداد و ارقام 
توسط کارشناســان متخصص در دستگاه های مختلف 
ده ها فاکتــور و متغیر مد نظر قــرار می گیرد و داده ها 
بــه طور دقیــق پیمایش می شــود و گاهــی در اعلام 
نهایی نیز پیوســت ارائه شده و الگوریتم ها توضیح داده 
می شــوند؛ اما در همین شــرایط نیز بسیاری نسبت به 
آن واکنش نشــان داده و به نحوه محاســبه ایراد وارد 
می کنند، در برخی موضوعات که اساســاً به لحاظ کمی 
قابل محاسبه نیســتند و حتی در ارزیابی کیفی نیز به 
ســبب تنوع به ســختی می توان به نتیجه رسید، ارائه 
آمار از سوی برخی دســتگاه های فرهنگی که اتفاقاً بر 
مبنــای آن تصمیم گیری قرار می گیــرد عجیب و دور 
از انتظار اســت. به کــرات در جلســات مختلف پیش 
آمده اســت مدیر دســتگاهی در توضیح آمار مجموعه 
تحت مدیریت خود اعــداد را با احتیاط عنوان می کند 
و شــاخص های مهــم آن را در طریقــه داده یابــی و... 
تجزیه و تحلیل می کند کــه این اقدام را می توان برای 
 پیشــگیری از عواقب ارائه آمار بدون پشتوانه محکم و 
علمی بیان کرد. اما جالب اســت بدانیم همین مورد در 
دستگاه های فرهنگی این گونه نیست. مدیر دستگاهی 
فرهنگی آمــاری که مرجــع و جامعه مــورد پایش و 
متغیرها در آن اصلًا مشــخص نیســت را ارائه می دهد 
و اصــرار دارد بر مبنــای آن باید تصمیم گرفت و عمل 
کــرد و عجیب تر آنکه اعلام می کنــد این آمار بر طبق 
نظر ســنجی ها ارائه شده اســت. باید پرسید کدام نظر 
سنجی؟ کدام شاخص ها؟ کدام متغیرها؟ شاید دیگران 
کمتر آگاه باشــند اما خود مدیران بیش از همه آگاه به 
کیفیــت و داده های کیفی هســتند. داده های کیفی را 
می توان مشاهده کرد، این نوع داده ذاتاً غیر عددی است 
و از طرق مختلف مانند روش مشــاهدات مصاحبه های 
یک به یک، انجام گروه های متمرکز و روش های مشابه 
جمع آوری می شــود و نحوه محاسبه و نتیجه گیری نیز 
شــبیه کمی نیست. با همه اینها ارائه آمار کیفی چیزی 
اســت که در مورد آن باید بســیار احتیاط کرد و قطعاً 
تعمیم آن به کل جامعه خوشــایند بسیاری نخواهد بود 

و نتایجی نه چندان مطلوب در پی دارد. 3

نماینده ولی فقیه در استان فارس 
و امام جمعه شیراز مطرح کرد:

اصلاح قوانین و 
تصمیم گیران درست 

 شرط ایستادن 
مقابل دشمن
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رئیس مجلس:
درباره تمامیت ارضی کشور با 
هیچ طرفی مماشات نمی کنیم

محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلــس در آغاز 
جلسه علنی امروز)یکشــنبه( مجلس شورای 
اســلامی   در نطق پیش از دستور خود، بیان 
کرد: مجلس شــورای اســلامی  مطالب بیانیه 

مشترک کشورهای حاشیه ...

رئیس جمهور:
صمیمانه قدردان خانواده های 

فرزندپذیر هستیم
 سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در مراسم 
گرامیداشــت هفته بهزیســتی با اشــاره به 
فضایل دلدادگی و عشق به خدا و دگرخواهی 
مخصوصاً درباره کسانی که نیاز به کمک دارند، 

2اظهار کرد: به خانواده هایی که ...

وزیر کشور: 
صندوق حوادث طبیعی 

فعال تر می شود
احمد وحیدی، وزیر کشور در حاشیه جلسه 
ستاد ملی پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی 
پاســخ به بحران که در وزارت کشور برگزار 
شــد، طی ســخنانی اظهار داشــت: اولین 

موضوع ما ارزیابی ایمنی سازه هایی ...

فروشندگان مرغ ملزم به رعایت قیمت مصوب کشوری هستند
صفحه 7
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بیست ودومین نمایشــگاه بین المللی قطعات و لوازم یدکی 
خودرو و تجهیزات وابسته

 رعایت حریم 
شبکه های برق هنگام 

برپایی خیمه های عزاداری

شهردار منطقه 2 شیراز: 
 برای پاسداشت ظرفیت های بافت تاریخی از هیچ تلاشی فروگذار نیستیم

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:
337برای حل مشکلات جامعه کارگری استان در کنار آنها هستیم 

تی
حیا

ره 
اه

 ط
س:

عک

در جلسه 120 شورا مطرح شد؛ 

 نیازمند مدیریت 
حواشی هستیم 

50 دقیقــه صحبــت دربــاره علت برگزار نشــدن دو 
جلســه علنی شــورا شــهر شــیراز در تاریخ های 4 و 
18 تیرماه و حضور دو عضو شــورای شــهر شیراز که 
پیش از این بــه دلیل پرونده قضایی چندین جلســه 
در شــورا حضور نداشــتند، از مهم تریــن موضوعات 
120 جلســه علنــی شــورای شــهر بود. جلســه ای 

کــه در 4 تیرماه بــا حضور 7 نفر از اعضــا و به دلیل 
حدنصاب نرســیدن لغو گردید و بعد از گذشت و هفته 
از تعطیلات شــورا باز هم در 18 تیرماه برگزار نشــد. 
عدم برگزاری دو جلســه علنی بــه دلیل به حدنصاب 
 نرسیدن زمینه را برای گمانه زنی ها فراهم کرد و در این

 میان سکوت اعضا و رئیس شورا...

صفحه3

 مجاز شدن ورود خودرو های ایرانی 
به عراق

صدا و ســیما، معاون رئیس ســازمان حشدالشعبی در 
دیدار شهردار تهران از موافقت نخست وزیر عراق با ورود 
خودرو های ایرانی به داخل خــاک عراق در ایام اربعین 
خبــر داد. ابوفدک افزود: خودرو هــای ایرانی می توانند 
تا شــهر نجف برای ایــاب و ذهاب زائــران تردد کنند.
معاون رئیس سازمان حشدالشعبی هم چنین بر ضرورت 
هماهنگی هرچه بیشــتر برای تسهیل خدمت رسانی به 
زوار و شــهروندان مشتاق به مشــارکت در آیین پیاده 
روی اربعین تأکید کرد. شــهردار تهران هم در این سفر، 
هماهنگی میان دست اندرکاران برگزاری مراسم اربعین 
را ضروری دانســت و افزود: هدف از سفر به عراق انجام 
هماهنگی های لازم و اتخاذ آخرین تصمیمات برای این 

موضوع دانست.

رئیس سازمان تامین اجتماعی:
۵۰ درصد بازنشستگی در کشور 

پیش از موعد است
ایسنا، میرهاشم موسوی، رئیس سازمان تأمین اجتماعی 
با اشاره به هفته تأمین اجتماعی با اشاره به برنامه هفتم 
توســعه گفت: یکی از پیشــنهادهای تأمیــن اجتماعی 
اســتفاده مجدد از توانمندی بازنشستگان در فعالیت ها 
بوده و برای این خدمت دوباره نیز می توان بازنشســتگی 

دیگر در نظر گرفت.
وی گفــت: در حــال حاضر 50 درصد از بازنشســتگی 
بیش از موعد بوده و بر اســاس قانون این افراد می توانند 
بازنشست شــوند. اما ما پیشنهاد داده ایم از این ظرفیت 
در بخش های مختلف تولید و خدمات مجدداً اســتفاده 
شود و هنگام خدمت دوم، بازنشستگی دوم با امتیازاتی 
دیگر در نظر گرفته شود. رئیس سازمان تأمین اجتماعی 
با بیان اینکه ســال گذشــته 220 فرقه وام از سوی این 
ســازمان پرداخت شــد، اظهار کرد: مبلغ این وام از 12 
میلیون تومان به 20 میلیون تومان رسید که این دست 
اقدامات کارهای حداقلی در راستای تکریم بازنشستگان 
است. موســوی در پایان با بیان اینکه این افراد باید در 
اعتلای تمدنی نقش داشــته باشند، اظهار کرد: سلامت 
باید برای آحاد مردم تأمین شود و ضرورت دارد خدمات 
درمانی به ســمت رایگان شــدن برای این افراد حرکت 

کند.

سفارت ژاپن درگذشت دوبلور 
»فوتبالیست ها« را تسلیت گفت

ایســنا، ســفارت ژاپن در تهران در پیامی اینستاگرامی 
درگذشــت دوبلور انیمیشن فوتبالیســت ها )سوباسا( را 

تسلیت گفت.
سفارت ژاپن در تهران در صفحه اینستاگرام خود نوشت: 
در تاریخ 2۳ تیرماه جناب آقای علی محمد اشــکبوس، 
صداپیشه ایرانی چشم از جهان فروبست. آقای اشکبوس 
دوبلور فارســی انیمه های محبوب ژاپنی مانند کاپیتان 
سوباســا )فوتبالیســت ها( و هاچ زنبور عسل را بر عهده 
داشت و از جمله افرادی بود که در محبوبیت انیمه های 

ژاپنی در ایران نقش بسزایی را ایفا کرد.

سخنگوی فراجا:
 استقرار گشت های پلیس 

در سراسر کشور
صدا و سیما، ســعید منتظرالمهدی، سخنگوی فراجا از 
استقرار گشــت های خودرویی و پیاده پلیس در سراسر 
کشــور با هدف اجرای مأموریت هــا و برخورد با افرادی 
که بر هنجارشکنی های اجتماعی اصرار دارند، خبر داد.

وی گفــت: پلیس در پی مطالبات مردمی و خواســتگاه 
گروه ها و نهاد هــای مختلف اجتماعی و همچنین تأکید 
ریاســت جمهور و قــوه قضائیه در چارچــوب قانون به 
منظور بســط و گسترش امنیت عمومی و تحکیم بنیان 
خانواده ضمن قدردانی و تشکر از قاطبه دختران و بانوان 
کشور عزیزمان ایران که با رعایت هنجار های اجتماعی و 
پوشش متعارف به آرامش روانی جامعه کمک می کنند، 
با استقرار گشت های خودرویی و پیاده در سراسر کشور 
ضمن اجرای ماموریت های متعدد پلیســی ناگزیر با آن 
دســته از کســانی که بدون توجه به تبعــات و عواقب 
پوشــش خارج از عرف همچنان بر هنجارشــکنی خود 
اصــرار دارند، ضمن تذکر، در صــورت تمکین نکردن از 
دســتورهای پلیس برخورد قانونی و آنان را به دستگاه 

قضائی معرفی خواهد کرد.
ســخنگوی فراجا افزود: انتظار می رود از همگان به ویژه 
دختــران فهیم کشــورمان که آینده این مــرز و بوم به 
وجود آنان متکی است با حفظ حرمت پوشش و رعایت 
هنجار های پذیرفته شــده به انسجام اجتماعی و امنیت 
عمومی جامعه یاری رســانند و فرصت خدمت بیشــتر 
را برای مأموران انتظامی بــه جهت دیگر مأموریت های 

عدیده و حیاتیِ پلیس فراهم نمایند.

نقض فنی در پرواز جده ـ شیراز
تسنیم، سخنگوی هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران با 
اشــاره به تأخیر آزاردهنده پرواز جده ـ شیراز گفت: 2 
فروند هواپیمای پشتیبان برای انتقال زائران به عربستان 

اعزام شد.
حسام قربانعلی درباره تأخیر آزاردهنده پرواز از فرودگاه 
جده به فرودگاه شیراز اظهار کرد: تأخیر چندساعته این 
پرواز به دلیل نقص فنی از پیش مشخص نشــده در یکی 
از هواپیماهای ایران ایر بوده اســت. وی افزود: با حضور 
همکاران هما حجاج از فرودگاه جده به سمت هتل اعزام 
شــدند. شــرایط حجاج خوب اســت. از فرودگاه شیراز 
گزارشــی را دریافت کردیم مبنی بــر تجمع افرادی که 

برای استقبال به این فرودگاه آمده بودند.
وی با بیــان این که در فرودگاه شــیراز بــا عدم وجود 
امکانات  و نهایتاً شــرایط نامساعد برای این افراد مواجه 
شــدیم، ادامه داد: تلفــن 46625151 دفتر ارتباطات 
مردمــی ایران ایــر آمادگــی دارد آخریــن اطلاعات از 
وضعیــت پرواز را در اختیار هموطنــان قرار دهد. مدیر 
روابط عمومــی هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران با 
اشــاره به ظرفیت محدود فرودگاه هــا، اضافه کرد: پرواز 
جده ـ شــیراز امروز ســاعت 6 صبح انجام می شود و 2 
فروند هواپیمای پشتیبان به جده نیز اعزام شد و حجاج 
شیرازی و استان فارس را به ایران منتقل می  کند. حسام 
یادآور شد:  تاکنون 5۳ هزار و 9۳ نفر از حجاج ایرانی به 

کشور بازگشته اند.

ایرنا، آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور با تأکید بر راهبرد 
جمهوری اســلامی ایــران مبنی بــر تبدیل مرزهــای امنیتی به 
مرزهای امن و اقتصادی، توســعه بازارچه های مرزی و همکاری ها 
 در بخــش انــرژی بــا پاکســتان را از راه های تحقق ایــن راهبرد 
دانســت و بر فعالیت بیشتر هر دو کشور برای تسریع در تحقق این 

امر تأکید کرد.
وی در دیدار ژنرال سید عاصم منیر، فرمانده ارتش پاکستان، ضمن 
تأکید بر راهبرد جمهوری اســلامی ایران مبنی بر تبدیل مرزهای 
امنیتــی به مرزهای امن و اقتصادی، توســعه بازارچه های مرزی و 
همکاری ها در بخش انرژی را از راه های تحقق این راهبرد دانســت 
و بر فعالیت بیشــتر هر دو کشــور برای تســریع در تحقق این امر 

تأکید کرد.
رئیس جمهور با بیان اینکه تقویت روابط با کشــورهای همســایه، 
همسو و مسلمان از اولویت های سیاست خارجی جمهوری اسلامی 
ایران است، به اراده جدی دو کشور برای گسترش روابط اشاره کرد 

و افزود: تســریع در اجرای توافقات فیمابین موجب ارتقای بیش از 
پیش همکاری های اقتصادی و تجاری ایران و پاکستان و به تبع آن 

ارتقای سطح روابط سیاسی دو همسایه خواهد شد.
آیت ا... رئیســی همچنین با اشــاره به تلاش دشــمنان برای ایجاد 
اختلال در روابط کشورهای منطقه، بر تقویت همکاری ها و تعاملات 

دوجانبه و منطقه ای با اســتفاده از فرصت ها و زمینه های موجود و 
تبادل ظرفیت های متقابل تأکید کرد.

سیاســت ایران برای تقویت روابط با همسایگان فرصتی بسیار با 
ارزش برای جهان اسلام است

ژنرال ســید عاصم منیر، فرمانده ارتش پاکســتان نیز در این دیدار 
با تجلیل از سیاســت جمهوری اسلامی ایران مبنی بر تقویت روابط 
با همســایگان بخصوص پاکستان آن را فرصتی بسیار با ارزش برای 

جهان اسلام دانست.
فرمانده ارتش پاکســتان با اشاره به مرز مشترک طولانی دو کشور 
و ظرفیــت بالای تبادلات مرزی، گســترش تعامــلات اقتصادی و 
تجاری و مرزی دو کشور را موجب ارتقای شرایط امنیتی دانست و 
اظهار داشت: توافقات خوبی برای افزایش سطح امنیت در مرزهای 
مشترک حاصل شده و تلاش ما بر تسریع در اقدامات در حال انجام 

برای ایجاد امنیت پایدار متمرکز است.

»رئیسی« در دیدار با فرمانده ارتش پاکستان؛

 راهبرد ایران تبدیل مرزهای امنیتی به مرزهای امن و اقتصادی است

صفحه 7

صفحه ۳

ایرنا، هادی طحان نظیف، ســخنگوی شــورای نگهبان در آســتانه 
سالروز تأسیس شــورای نگهبان با اشاره به انتخابات یازدهم اسفند 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی و انتخابات ششمین دوره 
مجلس خبــرگان رهبری، گفت: جلســات و هماهنگی های این دو 
انتخابات مهم شروع شده است. از ابتدای سال تاکنون چندین جلسه 
با دســتگاه های مرتبط با انتخابات به خصوص وزارت کشور برگزار 

کردیم.
ســخنگوی شــورای نگهبان با بیان اینکه این جلســات با رویکرد 
آسیب شناســانه در حال برگزاری اســت، عنوان کرد: انتظار اســت 
دســتگاه های مرتبط از اکنون در جهت رفع آسیب ها تلاش کنند و 
تمهیدات لازم را بیاندیشــند. امیدواریم در پایان سال 1402 شاهد 

برگزاری یک انتخابات سالم، امن، پرشور و رقابتی باشیم.
طحان نظیف در ادامه صحبت هایــش به موضوع »اصلاح موادی از 
قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی« که برای بررسی نهایی در 
اختیار مجمع تشــخیص مصلحت نظام قرار دارد هم اشــاره کرد و 
گفت: همه منتظر هستیم تا ببینیم سرانجام این طرح به کجا خواهد 
انجامید و آیا انتخابات پیش رو با قانون جدید برگزار خواهد شــد یا 
خیــر؟ اگر این طرح تا روزهای آینده به تصویب برســد بخش های 

زیادی از آن به انتخابات پایان سال خواهد رسید.
وی افــزود: این طــرح در رفت و آمدی که بین شــورای نگهبان و 
مجلس شورای اسلامی داشت، ابهامات و ایرادات آن رفع شد اما تنها 
یک ایراد درباره برگزاری انتخابات به شیوه تناسبی در حوزه انتخابیه 
تهران باقی مانده که با اصرار مجلس شــورای اسلامی، موضوع برای 

تصمیم گیری نهایی به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارسال شد.
طحان  نظیف بار دیگر تأکید کرد که از نظر شورا، برگزاری انتخابات 
به شــیوه تناسبی مخالف موازین شرع و اصول قانون اساسی نیست 
ولــی اصراری هم بر آن نداریم اما به هر حال هیئت عالی نظارت بر 
حسن اجرای سیاست های کلی نظام آن را مغایر با سیاست های کلی 
نظام دانســته است. ما نیز طبق قانون نظر هیئت عالی نظارت را به 

مجلس شورای اسلامی اعلام کردیم.
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان اعلام کرد: در صورتی که اصلاح 

قانــون انتخابات در روزهای آینده به تصویب برســد، اجرای مرحله 
پیش  ثبت نام برای نخستین  بار باید از مردادماه آغاز شود.

طحان نظیف در جمع بندی این بخش از صحبت هایش عنوان کرد: 
2 روش در جهان برای برگزاری انتخابات وجود دارد. روش نخســت 
اکثریتی است؛ بدان معنا افرادی که رأی بیشتری آوردند، بر کرسی 
مجلس خواهند نشست. این روش اکنون در کشور در حال اجراست. 
روش دوم تناسبی اســت؛ یعنی احزاب و لیست ها به نسبت درصد 
آرایی که کسب می کنند می توانند کرسی مجلس به دست بیاورند.

ســخنگوی شــورای نگهبان خاطرنشــان کرد: اکنــون بحث ها و 
گفتگوهایی در جوامع علمی و پژوهشــی در جریان اســت که کدام 
روش به عدالت انتخاباتی نزدیک تر اســت. البته در روش تناســبی، 
فضایی نیز برای کاندیداهای خارج از لیســت ها در نظر گرفته شده 
اســت. چگونگی برگزاری انتخابات تناسبی در حوزه انتخابیه تهران 

در طرح اصلاح قانون انتخابات آمده است.
وی تأکید کــرد که ما این روش ها را خلاف موازین شــرع و قانون 
اساســی نمی دانیم و به همیــن دلیل برگزاری انتخابات به شــیوه 
تناســبی در تهران را خلاف شرع و قانون اساســی ندانستیم. البته 

اصراری هم به برگزاری آن نداریم؛ چراکه هر دو، روش هستند.
اصلاح قانون انتخابات و سیاست های کلی

طحان نظیف که به مناســبت ســالروز تشکیل شــورای نگهبان در 
پاسخ به سؤال مجری در خصوص ویژگی های قانون جدید انتخابات 
مجلس گفت: ویژگــی  قانون جدید انتخابات تنها برگزاری انتخابات 
تناســبی در حوزه انتخابیه تهران نیســت، بلکه ویژگی های دیگری 

هم دارد.
سخنگوی شــورای نگهبان پیش از بیان سایر ویژگی ها عنوان کرد: 
اصــلاح قانون انتخابات سال هاســت که مورد بحث و گفتگوســت. 
نقطه عطف این موضوع ابلاغ سیاســت های کلی نظام از سوی رهبر 
معظم انقلاب در سال 1۳95 است. در این سیاست ها با یک رویکرد 
آسیب شناسانه، نظام مســائل انتخابات مشخص شد. در 18 بند به 
تمام موضوعات مربوط به انتخابات پرداخته شده است. راهکارهایی 
هم در این سیاست ها ارائه شده که برای اجرایی شدن باید به قانون 

و دستورالعمل تبدیل شود.
طحان نظیف با یادآوری تلاش هایی که در ســال های گذشــته برای 
عملی شدن بخش هایی از سیاست های کلی انتخابات صورت گرفته 
اســت، عنوان کرد: البته شاهد خروجی ملموس و عینی در رابطه با 
سیاســت های کلی انتخابات نبودیم تا اینکه طرح »اصلاح موادی از 
قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی« به جریان افتاد و اکنون در 

مرحله نهایی قرار دارد.
وی در ادامه نخستین ویژگی این مصوبه را ساماندهی مرحله ثبت نام 
اعــلام کرد و گفــت: در انتخابات یازدهمین دوره مجلس شــورای 
اســلامی که ســال 1۳98 برگزار شــد، حدود 16 هزار نفر ثبت نام 
کردند که این میزان ثبت نام به نســبت سایر کشــورها بسیار زیاد 
اســت و کمتری کشوری پیدا می شــود که این تعداد داوطلب برای 

نمایندگی مجلس داشته باشد.
برای ما بسیار مهم است تا حقی از کسی ضایع نشود

طحان نظیــف افزود: فــارغ از اینکه این موضوع خوب یا بد اســت، 
مهلت های رســیدگی بــه صلاحیت های داوطلبــان اکنون منطقی 
نیســت. قانون فعلی که در ســال 1۳78 به تصویب رســیده است، 
این میزان ثبت نامی نداشتیم و 20 روز برای شورای نگهبان در نظر 
گرفته اســت. اکنون لازم اســت مهلت های رسیدگی وسیع تر شود. 
برای ما بسیار مهم است تا حقی از کسی ضایع نشود. دفاعیات افراد 
باید شــنیده شود و فرصتی برای پاسخگویی و ارائه مستندات آن ها 
در نظر گرفت. البته این کارها انجام می شــود اما در یک مدت زمان 
کوتــاه. این مصوبه تلاش کرده تا مهلت هــا را منطقی تر کند و این 

از مزایای این مصوبه و در راستای حقوق مردم و داوطلبان است.
طراحی مرحله »پیش ثبت نام« در مصوبه مجلس

ســخنگوی شــورای نگهبان دیگــر ویژگی این مصوبــه را طراحی 
مرحله »پیــش  ثبت نام« عنوان کرد و گفت: ایــن مرحله با اتکا به 
سیاســت های کلی پیش بینی شده اســت. در مرحله پیش  ثبت نام، 
مــدارک مورد نیاز افراد برای ثبت نام مورد بررســی قرار می گیرد و 
چنانچه مدارک آنان ناقص باشــد، از آنان ثبت نامی به عمل نخواهد 

آمد که سپس با پیامدهای ردصلاحیت روبرو شوند.

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد:

احتمال پیش ثبت نام داوطلبان انتخابات مجلس از مردادماه

 جریمه خودروهای آلاینده
 از نیمه دوم سال

شیراز رتبه اول افزایش آلایندگی هوا 


